



Referat Workshop 10.04.2024

Formiddag:

Emnet for årets workshop var AI – Artificial Intelligence. Mads Andersen, som er ved at uddanne sig inden for området, og som har let adgang til at forstå vores univers (han er søn af Hanne), tog os igennem de basale begreber og gav eksempler på anvendelse, som kunne være relevante for os. Et meget inspirerende oplæg.

Eftermiddag:

Produkt brochurer på konferencen.

På foranledning af mundtlig henvendelse fra ViTSi medlem, der på konferencen havde bemærket og ikke fundet rimeligt, at brochurer fra et firma var uddelt på konferencen, bragte Erik fra ViTSi styregruppen dette emne på bane.

Det drejede sig om 2 brochurer med firmanavn, hvor indholdet refererede til projekter vedr. afprøvning/implementering af hjælpemidler på 2 plejecentre, samt beskrivelse af et specifikt produkt.

Der var efterfølgende en debat på mødet, som desværre tog en helt utilsigtet drejning, hvor den ViTSi arbejdsgruppe, der havde haft et rigtig flot oplæg på selve konferencen, følte sig angrebet på deres uvildighed og det arbejde, de har lagt i gruppearbejdet – ikke mindst deres oplæg, hvor ingen specifikke firmaprodukter var nævnt, selvom de indirekte havde relation til de projekter, der var nævnt i de førnævnte brochurer.

ViTSi styregruppen har efterfølgende talt med flere af medlemmerne fra den pågældende arbejdsgruppe om mødet. Erik fra styregruppen beklager, at han bragte emnet på bane til mødet, hvor det firma, der har udfærdiget brochuren ikke var til stede og derfor ikke havde mulighed for at svare på kritikken. Han beklager ligeledes, at diskussionen ikke hurtigt blev lukket ned igen.

ViTSi styregruppen mener ikke, at der skal være vedtægtsbestemte regler for, hvordan produkter og firmanavne må blive præsenteret i ViTSi, men at det er op til det enkelte medlem at vurdere, hvad der er ret og rimeligt. ViTSi er et tværfagligt og tværsektorielt netværk, og derfor kan vi have præsentationer fra firmaer med. Produkter kan godt nævnes ved navn, når det foregår i en faglig sammenhæng og gennemsigtigt.

Hvordan går det i grupperne – mental status:

Bækkenbund: Er ved at komme op af stigen igen. Har dog ikke rigtig fundet det rigtige spor.

Trykmåling: God energi i gruppen. Det var godt at have deadline til fremlæggelsen på konferencen.

Fodstøtte: Kun mødtes én gang. Leder efter angrebsvinkel. Ønsker terminologigruppens tekst tilsendt. Ønsker en med i gruppen.

Tryksårsdata: Har lavet mange rapporter. Implementeringen fungerer. Der er et godt materiale. Har nok snart nået målet for gruppens arbejde og vil evt. snart være klar til at afslutte. Overvejer præsentation på International SS i Canada.

Terminologi: Er rigtig langt. Har en rigtig god følelse af at være tæt på mål.

Bade-toiletstole: Har lånt ressourcer i PTU's forskningsafdeling til at undersøge den eksisterende viden. Stadig forvirring, men på et højere plan.

Rammer for grupperne:

Antal: Afhængig af emne. Måske også af geografien. Det vigtigste er, at man har lyst til emnet. Nogle emner fungerer online, andre absolut ikke. Når grupperne er "gamle" og er blevet relationsbårne, er det svært at komme ind som ny.

Tid: Godt med delmål, fx fremlæggelser. Det rykker på noget. Fornuftigt med opmærksomhed på en gruppes varighed, transparens gennem projektbeskrivelse. Mere sparring med medlemmerne imellem ved siden af gruppearbejde. Status årligt.

Redskaber: Projektbeskrivelse. Tovholder.

Nye idéer:

Maya: Vidensbank. Mary og Victoria vil gerne være med.

Lotte: Hvordan bliver kørestolssager varetaget i Danmark? Geografiske forskelle. Kan føres videre til kvalificeringskrav til siddestillingsanalyse. Ingen melder sig i gruppe, men Lotte vil udarbejde noget og indkalde til onlinemøde til sparring.

Mette Hornbæk: Går ind i gruppen med fodstøtter.

Henrik: ? Styregruppen kontakter ham.

Johanne: ?

Betaling for konference: Er det ok at medlemmer betaler kostprisen = ca. 500? Alternativt højere konferencepris. Mest stemning for at hæve konferenceprisen. Er der en beløbsgrænse i

kommunerne? Skal vi overhovedet afholde store konferencer? Dette emne skal tages op til beslutning næste år på årsmødet.

Webinar: Åbent eller kun for ViTSi? Det skal helst være gratis og derfor kun for ViTSi medlemmer. Det er en kærkommen mulighed for nørdere.

Et emne til efterårets webinar kunne være opfølgning på konferencen. Vi mangler at afklare lidt på det praktiske plan – hvor går man hen for at komme i gang med indsatsen? Ud til egen region? Vi vil spørge Bo, hvem man kan kontakte for at starte en sag op. Svaret sendes ud sammen med power-point.

Der spørges efter deltagerbevis. Det bruges fx til certificering. Vi udleverer på efterspørgsel. Kunne også ses som god "reklame" for ViTSi. Til næste år kunne det være for alle? Ergoterapeutforeningen presser på for certificering og dermed bevis for deltagelse. Kan også være med til, at arbejdsgiveren har større accept af prisen for konferencen.